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2019-7182 

Udvalget for Landdistrikter og Øer har i brev af 21. november 2019 stillet mig 

følgende spørgsmål (ULØ alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet på vegne af udvalget.  

Spørgsmål nr. 53: 

Vil ministeren kommentere henvendelse af 18/11 -19 fra Hårlev Borger- og Er-

hvervsforening, Store Heddinge Borger- og Handelsstandsforening og Rødvig 

Borgerforening om Østbanens fremtid? 

Svar: 

Jeg har forståelse for, at Hårlev Erhvervs- og Borgerforening, Store Heddinge 

Borger- og Erhvervsforening samt Rødvig Borgerforening er bekymrede for 

Østbanens fremtid.  

Jeg har haft en konstruktiv dialog med Region Sjællands regionsrådsformand, 

og jeg har noteret mig, at regionsrådet på et møde den 4. november vedtog at 

afsætte 8 mio. kr. til en såkaldt programfase.  

Det finder jeg meget positivt, da det må være det første skridt til at undersøge, 

hvilke muligheder regionen har for at løse Østbanens udfordringer inden for de 

økonomiske rammer, som regionen er underlagt.  

Det er således regionens opgave at drive, vedligeholde og investere i privatba-

nerne. Det får regionerne midler til via et fast investeringstilskud på finanslo-

ven og via bloktilskuddet.  

Herudover er regionerne sikret fri låneadgang til at finansiere langsigtede inv e-

steringer i banerne.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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